
ПРОТОКОЛ 

громадського обговорення проекту рішення виконавчого комітету Хмельницької 

міської ради «Про встановлення тарифів на транспортні послуги по перевезенню 

пасажирів в місті Хмельницькому у міському пасажирському транспорті загального 

користування» 

 

  

 

03 серпня 2018 року      Хмельницький міський будинок культури 

Початок:17 год. 00 хв. 

Закінчення: 18 год. 45 хв. 

 

ПРИСУТНІ: 
 

Бондаренко А.Є. – заступник міського голови; 

 

Шепурев С.В. – заступник начальника управління транспорту та зв'язку; 

 

Богачук В.Я. – директор комунального підприємства по організації 

роботи міського пасажирського транспорту, голова громадської 

організації «Асоціація пасажирських перевізників “Поділля”»; 

 

Мішин О.В. – приватний перевізник; 

 

Паламарчук В.А. – директор Хмельницького комунального підприємства 

«Електротранс». 

 

СЕКРЕТАРІАТ: Смолінський Ю.І. – головний спеціаліст управління транспорту та 

зв'язку. 

                               

ЗАПРОШЕНІ: перевізники, які здійснюють пасажирські перевезення, представники 

громадських організацій, активісти, засоби масової інформації, мешканці міста. 

 

Всього присутніх – 82 чол. 

 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ 

 

1. Про обговорення питання щодо підвищення вартості проїзду у міському громадському 

транспорті загального користування (тролейбус, автобус). 

СЛУХАЛИ: Шепурева С.В., який представив присутніх, ознайомив з порядком 

денним громадського обговорення, оголосив та запропонував затвердити регламент 

роботи: 

- час проведення – 2 год. 00 хв.; 

- для виступів – до 5 хв.; 

- для запитань та відповідей – до 3 хв. 

Якщо немає заперечень чи доповнень до запропонованого регламенту, пропоную 

розпочати громадські обговорення. Під час обговорення буде вестись протокол. Всі 

питання та пропозиції будуть прийматись до уваги. У разі виступу, прошу представлятись 

– вказувати прізвище, ініціали. При бажанні посаду, членство у громадських організаціях 

тощо. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Темою нашої розмови є розгляд проекту регуляторного акту проекту рішення 

виконавчого комітету Хмельницької міської ради «Про встановлення тарифів на 

транспортні послуги по перевезенню пасажирів в місті Хмельницькому у міському 

пасажирському транспорті загального користування». 



Станом на сьогоднішній день, перевізниками міста Хмельницького були подані 

розрахунки вартості перевезення пасажирів міським транспортом та клопотання до 

міського голови міста стосовно підвищення вартості проїзду. 

5 липня 2018 року проект регуляторного акту проекту рішення виконавчого 

комітету Хмельницької міської ради «Про встановлення тарифів на транспортні послуги 

по перевезенню пасажирів в місті Хмельницькому у міському пасажирському транспорті 

загального користування» було розміщено в засобах масової інформації. 

Даним проектом передбачається встановити з 01 вересня 2018 року вартість 

проїзду: 

- 3.50 грн. за одну поїздку у міському електричному транспорті (тролейбус); 

- 5.00 грн. за одну поїздку автобусом, який працює у звичайному режимі руху; 

У разі запровадження електронного квитка, саме зараз завершується процедура 

впровадження електронного квитка в місті Хмельницькому, рішенням передбачено, що 

вартість проїзду становитиме: 

1. У міському електричному транспорті (тролейбус): 

- 3.00 грн. з використанням електронного квитка, 3.50 грн. при готівковому 

розрахунку; 

2. У міському автотранспорті (автобуси, які працюють у звичайному режимі руху): 

- 5.00 грн. з використанням електронного квитка, 6.00 грн. при готівковому 

розрахунку. 

Відповідно до Закону України «Про засади державної регуляторної політики у 

сфері господарської діяльності», з метою одержання зауважень і пропозицій від фізичних 

та юридичних осіб, їх об'єднань проект регуляторного акту проекту рішення виконавчого 

комітету Хмельницької міської ради «Про встановлення тарифів на транспортні послуги 

по перевезенню пасажирів в місті Хмельницькому у міському пасажирському транспорті 

загального користування» було оприлюднено на сайті Хмельницької міської ради. Всі 

зауваження та пропозиції, які надходили в управління транспорту та зв’язку на даний час 

опрацьовуються. 

Так, як перевізники міста звернулись з пропозицією про підвищення вартості 

проїзду до громадської організації «Асоціація пасажирських перевізників “Поділля”», 

пропоную заслухати безпосередньо голову ГО «Асоціація пасажирських перевізників 

“Поділля”» Богачука Володимира Яковича. 

Якщо у когось є запитання до мене, прошу задавати. 

Виступив: Кульгук І.Г., громадський активіст, представник ГО «Євростандарт» 

На підставі, якого документу, Ви прийшли до висновку, що ми повинні платити 

перевізникам 5.00 або 6.00 грн., хто його підготував і ким він прийнятий. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Довожу до Вашого відома, що перевізники під час подачі клопотання про підняття 

вартості проїзду, подали свої розрахунки вартості. 

Станом на сьогоднішній день, управління економіки Хмельницької міської ради 

проводить перевірку поданих розрахунків і після завершення процедури регуляторного 

акту, а саме: 

- опрацювання управлінням транспорту та зв’язку всіх пропозицій, які надійшли на 

нашу адресу; 

- опрацювання пропозицій та зауважень наданих сьогодні, під час громадського 

обговорення; 

- надання управлінням економіки підтвердження економічного обґрунтування 

поданих перевізниками розрахунків, 

проект рішення «Про встановлення тарифів на транспортні послуги по 

перевезенню пасажирів в місті Хмельницькому у міському пасажирському транспорті 

загального користування» буде внесено на розгляд виконавчого комітету Хмельницької 

міської ради. 

В проекті використана вартість проїзду, яка діяла на той час в інших містах 

України.  

Виступив: Кульгук І.Г., громадський активіст, представник ГО «Євростандарт» 



Нехай начальник управління економіки Хмельницької міської ради доповість, яка 

має бути вартість одного квитка у місті. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Ще раз повторюсь, на сьогоднішній день розрахунки перевізників опрацьовуються. 

Після чого, проект рішення буде внесено на розгляд виконавчого комітету 

Хмельницької міської ради. Саме тому управління транспорту та зв’язку, ще не готувало 

клопотання на міського голову про внесення даного питання на розгляд виконавчого 

комітету Хмельницької міської ради. 

Виступив: Клюс І.П., голова ГО «Хмельницький обласний комітет сприяння 

реалізації положень Конституції України»  

Ви сказали, що з першого вересня повинно бути подорожчання. Ви ж тільки 

починаєте опрацьовувати економічні підстави для підвищення тарифу. Якщо так, то який 

тоді може бути проект? 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Саме тому це називається проект, це не є остаточне рішення, яке вноситься на 

розгляд виконавчого комітету Хмельницької міської ради. 

Виступив: Клюс І.П., голова ГО «Хмельницький обласний комітет сприяння 

реалізації положень Конституції України» 

Ви не праві. Проект буває тільки тоді, коли вже є результати, а результатів немає. 

Виступила: Андрійчук Наталія, голова ГО «Багатодітні сім’ї» 

У нас в місті Хмельницькому 1 300 багатодітних сімей. Підняття тарифу скажеться 

на їх бюджеті. Я знаю, що Ви скажете те, що в них є посвідчення, але не всі водії мають 

бажання перевозити їх по посвідченню. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Відхилюсь від теми сьогоднішніх обговорень. На сьогоднішній день ми 

розробляємо автоматизовану систему обліку і оплати проїзду в місті Хмельницькому, 

якою буде передбачено відшкодування перевізниками вартості проїзду окремих пільгових 

категорій громадян. 

Виступив: Корнатовський Андрій, обласне товариство захисту споживачів 

Скажіть будь ласка, чому вже три роки підряд не постає питання про стан 

транспортних засобів, не комунального, приватного? Чому в інших містах, таких, як 

Житомир, Чернівці відсутнє таке поняття, як «Спрінтер»? Там їздять тільки «ПАЗіки», 

тільки «БОГДАНи». В Житомирі проїзд 5.00 грн., але в Чернівцях – 4.00 грн. 

Друге питання, чому в жодному транспортному засобі, крім 21-го та 22-го 

маршруту не видають квиточки? 

Чому не забороните використання, технічно несправних транспортних засобів? 

Я Вам кажу, як інженер автомобіліст, що 90% наших транспортних засобів це 

перероблені з вантажних автомобілів. 

Ви ніколи не порахуєте скільки перевезено пасажирів. Розрахунки подані 

перевізниками взяті з потолка. 

Враховуючи сказане, вважаю, що підняття тарифів не може підніматись в дані 

ситуації, яка склалась на ринку пасажирських перевезень в місті Хмельницькому.  

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Ви поставили в приклад м. Житомир. На днях ми були у відрядженні в м. Житомир 

і бачили, що більшість транспорту, який задіяний для пасажирських перевезень це 

автомобілі марки «Газель» і «Рута». Стан цих автомобілів набагато гірший ніж 

транспортних засобів в м. Хмельницькому. 

Стосовно квитків, хочу сказати, коли в минулому році, в цьому залі, проходило 

обговорення «Правил надання послуг автомобільним пасажирським транспортом», чітко 

було зазначено, що водій повинен видати квиток, а пасажир зобов’язаний отримати 

квиток.  

Виступила: Новосельська Н.Я., депутат Хмельницької обласної ради  

Так чому ж пасажири не отримують квитки? 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Пасажир має право витребувати квиток у водія. 

 



Виступила: Новосельська Н.Я., депутат Хмельницької обласної ради 

Водій каже, що в нього немає. Мабуть треба це взяти на контроль. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

На сьогоднішній день, звітність по перевезенню пасажирів на підставі виданих 

квитків формується тільки в двох підприємствах, це ХКП «Елетротранс» та ФОП Мішин 

О.В. Решта дану звітність не подають. Саме тому пасажир в праві вимагати від водія 

квиток для свого страхування. 

Виступив: Овчарук В.С., мешканець міста 

Скажіть на яких конкретно маршрутах проводився моніторинг пасажиропотоку і 

який результат? 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Відповідно до затвердженого рішення виконавчого комітету від 12.04.2018 року № 

275 «Про проведення обстеження пасажиропотоків на маршрутах міського електричного 

транспорту та автобусних маршрутах загального користування м. Хмельницького та 

створення робочої групи» в період з 14 по 20 квітня проведено обстеження 

пасажиропотоку на всіх маршрутах громадського транспорту. Розрахунки по тарифам 

проводили перевізники і подали їх в управління економіки. 

Виступив: Овчарук В.С., мешканець міста 

Де незалежна експертиза? Наприклад на 32-му маршруті, де їздить 2 машини і на 

49,29-му маршруті повинні бути різні цифри. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Ще раз пояснюю, перевірка пасажиропотоку відбулась по всім транспортним 

засобам незалежно від маршруту. 

Виступив: Овчарук В.С., мешканець міста 

Для чого збирати людей, якщо вже все давно вирішено і вартість проїзду буде 5.00 

грн. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Нічого ще не вирішено, немає навіть визначеної дати коли виконавчий комітет 

Хмельницької міської ради має розглядати це питання.  

Для всіх, повторюю ще раз після завершення процедури регуляторного акту, 

сьогоднішніх обговорень, де ведеться протокол і фіксуються всі пропозиції та зауваження, 

опрацювання даних пропозицій буде підготовлено клопотання на міського голову про 

внесення даного питання на розгляд виконавчого комітету Хмельницької міської ради. 

Остаточне рішення приймає виконавчий комітет Хмельницької міської ради.  

Виступив: Петров В.В., мешканець міста 

Я не зрозумів для чого нас тут зібрали? Чому в газеті «Проскурів» досі не 

опублікували розрахунок вартості проїзду по кожному маршруту, за підписом начальника 

управління? Люди повинні знати, де 2.50, де 3.50, а де 7.40 грн. Опублікуйте ці матеріали, 

а тоді нас запросіть сюди. Дайте нам інформацію за підписом відповідальних осіб.  

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Я Вас зрозумів. Ми будемо ініціювати, щоб управлінням економіки була розміщена 

дана інформація у засобах масової інформації. Тут ніякого секрету немає. 

Виступив: Бухал І.В., почесний громадянин міста, голова виконавчого комітету 

Хмельницької міської ради народних депутатів (1980 – 1990).  

Я в Хмельницькому вже 60 років і бачив місто тоді і зараз. Я постійно користуюсь 

громадським транспортом і знаю, як там обслуговують. Щоразу я плачу за проїзд, хоча і 

маю пільгу. Я до чого веду, і пасажир і водій це перш за все хмельничани і обговорення, 

яке сьогодні проводиться повинно вестись в форматі – що робити і який вихід у даній 

ситуації.  

Не сьогодні, так завтра все одно прийде підвищення. 

Головна стратегічна задача не рішається – вулиці міста не відповідають тій 

кількості транспорту. Вулиці Зарічанська та Прибузька мали бути продовжені до вул. 

Західно-окружної, але цього не було зроблено. 

Я не звинувачую владу. Але треба вирішувати ці питання. 

 



В наш час працівники управління сідали в автобус, тролейбус і рахували 

пасажиропотік, що Вам заважає. 

Друге, чому в Гречанах, де в радянські часи ходив громадський транспорт, зараз 

нічого не їздить. Видумали переїзди, але і тоді вони існували. Тим паче, що сьогодні вони 

не діючі. Їх можна взагалі демонтувати і запустити туди транспорт. 

Як на мене ця розмова сьогодні корисна, але вона не має кінцевого результату. 

Раніше були домові комітети, кварталі, районні, які вивчали думку населення, а не так, 

оголосити хто прийде. Після того збирати їх і опрацьовувати це питання. 

Я вдячний, що надали мені слово. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Ще в кого є пропозиції та зауваження. 

Виступив: мешканець м-ну Ружична 

В Ружичну відмінили 4 маршрут, закрили 41-й. На якій підставі? Тепер людям 

треба їхати до 5-ї автостанції і там пересідати на 27 або 40 маршрут. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

4-й маршрут був не рентабельний і тому скасований, так як № 6 і № 3 міські 

маршрути. Маршрут № 4 обслуговувався ХКП «Електротранс», підприємство щомісяця 

несло збитки від його обслуговування. Підприємство і так отримує дотацію з міського 

бюджету. 

Виступив: мешканець м-ну Ружична 

Як бути з пільговими перевезеннями учасників бойових дій, 2 чи 3 місця нас не 

влаштовує. Якщо немає дотацій з Державного бюджету, нехай місцева влада звертається з 

цього приводу до уряду, але обмежень не повинно бути. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

В зв’язку з відсутністю фінансування з Державного бюджету в м. Хмельницькому 

прийнято найбільш адекватне рішення, враховуючи бюджет міста, для того щоб зняти 

соціальну напругу в місті. 

На сьогоднішній день ми впроваджуємо систему автоматизованої оплати проїзду, в 

тому числі і пільговий електронний квиток, при якій відшкодування передбачається за всі 

здійснені пільгові перевезення. 

Виступив: мешканець м-ну Ружична 

Чому в м. Тернопіль немає обмежень для учасників АТО, а в м. Хмельницькому є. 

І подивіться на відношення водіїв до пільгових категорій населення. Це жахливо. В 

Тернополі перевізники самі написали оголошення на автобусах, що для учасників АТО 

обмежень по пільговим перевезенням немає. Вірішуйте дане питання і в нас. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Давайте надамо слово голові громадської організації «Асоціація пасажирських 

перевізників “Поділля”» Богачуку Володимиру Яковичу. 

Виступив: Богачук В.Я., директор комунального підприємства по організації роботи 

міського пасажирського транспорту, голова громадської організації «Асоціація 

пасажирських перевізників “Поділля”» 

Добрий вечір, шановні земляки. 

Почну з чого. Найменше підвищення цін на будь-які види послуг, продукти, на газ, 

на воду і решта боляче б’ють по сімейному бюджету кожного з нас, особливо найменш 

соціально захищених верств населення.  

Я хочу надати Вам більше інформації по цьому питанню, так як являюсь головою 

громадської організації «Асоціація пасажирських перевізників “Поділля”».  

Повірте на сьогоднішній день ситуація в місті з перевезеннями, якщо не 

катастрофічна то майже катастрофічна. Якщо влада не підтримає перевізників, то на 1 

вересня половина транспортних засобів не виїде на маршрути міста. 

Що таке тариф?  

Тариф складається з трьох основних складових: 

1. Вартість запасних частин і вартість ремонтів транспортних засобів; 

2. Вартість паливно-мастильних матеріалів; 

3. Зарплата водіїв, кондукторів і інших технічних працівників. 

 



Від цього залежить і формується тариф. 

На сьогоднішній день, в розрахунках закладені мінімальні заробітні плати. Чому? 

Тому, що якщо закласти 7,0 – 10,0 тис. грн., то тариф не буде 6,0 – 7,0 грн., а буде 

10,0 – 12,0 грн. 

Було задане питання, як були зроблені розрахунки і чи проводились розрахунки по 

маршрутам? 

Так. До прикладу на кращих маршрутах вартість складає 5,7 – 5,8 грн. На найгірших 

12,0 грн., є навіть 18,0 грн. Тобто на кожен маршрут зроблено розрахунок. 

Щодо питання обстеження пасажиропотоку. 

Містом було проведено тендер на право здійснення обстеження пасажиропотоків в 

місті Хмельницькому. Тендер виграв Харківський національний автомобільно-дорожній 

університет, який провів обстеження. От Вам відповідь на питання звідки цифри? 

Є звіт і тому це зробив не Шепурев С.В., не Паламарчук В.А. і не перевізник. 

Дуже вірне було запитання, чому такий відтік кадрів і немає кому працювати?  

До прикладу на 49 маршруті – мінус три машини, на маршруті № 2 – теж три немає, 

про що можна говорити? Перевізники зупиняють транспортні засоби, що є великій мінус 

для міста, для влади і для мене, як голови асоціації, тому що гіршає якість перевезень. 

Для того, щоб призупинити це падіння, ось тарифи які діють на сьогоднішній день, 

ну Київ Ви знаєте, 8,0 грн., Вінниця – тролейбус, трамвай – 3,0 грн., автобус – короткий 

маршрут – 5,0 грн., середній маршрут – 6,0 грн., довгий маршрут – 8,0 грн., далі Житомир – 

тролейбус – 3,0 грн., автобус – 5,0 грн. ці тарифи діють вже рік, півроку, як в кого.  

Це питання в них не стоїть так гостро, але теж є проблеми з кадрами, тому що 

кваліфіковані кадри виїжджають за кордон, де зарплати в рази більші ніж в нас. 

Що ще хотів би сказати, щодо пільгового проїзду, це найболючіше питання на 

сьогоднішній день. Верховною Радою України в свій час було прийнято безліч законів, які 

гарантували, тим чи іншим категоріям, безкоштовний проїзд. І свій час, Держава Україна 

надавала субвенцію на відшкодування перевізникам за пільгові перевезення. Все не 

віддавала, але 50-60% надходило. З позаминулого року всі субвенції, як для міста, так і для 

області перестали надходити і весь цей тягар покладений на місцеву владу. Якщо б 

Держава відмінила ці закони, ми могли би на місті визначити скільки пільгових перевезень 

місцевий бюджет спроможний забезпечити і відшкодовувати в повному обсязі. 

Правильно звинувачують і перевізників, і владу, що десь щось не допрацьовують в 

даній ситуації. Є випадки неповаги до пільговиків, відмови в перевезені. Відповідна робота 

проводиться постійно і зі сторони влади, і зі сторони перевізників. 

Є інші пропозиції, давайте, кажуть, виженемо приватників і закупимо 

муніципальний транспорт. Можемо закупити, не питання, але на сьогоднішній день, до 

прикладу ХКП «Електротранс», має більше 100 тролейбусів, які готові вийти на вулиці 

міста. Чому цього не відбувається, неможливо дати людям ту зарплату, за яку вони готові 

працювати. Зараз немає тої кількості водіїв яка необхідна, а це 2-2,5 водія на кожен 

транспортний засіб. Водії працюють з ранку до вечора і мають отримувати за свою роботу 

гідну зарплатню. Дати зарплату в 15,0-20,0 тис. грн. ми не спроможні, не дозволяє бюджет. 

На сьогоднішній день, місцева влада і так дотує ХКП «Електротранс» фактично на 60,0 

млн. грн. в рік, для того щоб підприємство «жило» і забезпечувало перевезення. 

Крім того, раніше електроенергія для підприємства йшла по взаємозаліку і за неї не 

платили, зараз підприємство сплачує більш ніж 2 млн. грн. в місяць, тільки за 

електроенергію.  

Не треба нікого звинувачувати, треба у всьому розібратись. 

Якщо ми хочемо завалити пасажирські перевезення в місті, тоді стоїмо на своєму і 

залишаємо вартість 4,0 грн. Ще пройде місяць і транспорт стане на половину і тоді тих хто 

зараз проти підвищення не буде в цьому залі, і хто буде винен – міський голова і місцева 

влада. 

Такого становища ще не було в місті Хмельницькому. Мова сьогодні не йде про 

якість, мова йде зберегти те що є.  

Виступила: Калюжна Т., депутат міської ради, голова фракції ВО «Свобода» 

 



Коли було попереднє підвищення тарифу, перевізники обіцяли якість перевезень, 

оновлення транспортних засобів, GPS – навігацію, гідну поведінку водіїв і т.п., цього не 

сталося. Ви заявляєте, що сьогодні не стоїть питання якості надання послуг, тоді як ми 

можемо піднімати питання підняття вартості? Чому ми маємо платити за старі автобуси, 

які потребують більше ремонту і пального? 

Виступив: Богачук В.Я., директор комунального підприємства по організації 

роботи міського пасажирського транспорту, голова громадської організації «Асоціація 

пасажирських перевізників “Поділля”» 

Відповідаю, якщо це та чи інша марка автобуса, то норми використання пального 

при розрахунках використовуються одні, не залежно від віку. 

По GPS – навігації, перевізники вклали кошти і обладнали транспортні засоби, а те 

що вона працює з перебоями вина не перевізника, а оператора. 

Щодо покращення надання послуг, згоден що покращувати треба, але на 

сьогоднішній день стоїть питання зберегти те що є. Зупинити розпад системи 

пасажирських перевезень в місті. Ще два-три місяці і все стане. 

Тому, я просив би з розумінням до цього віднестись, я прошу не для себе.  

Виступив: Корнатовський Андрій, обласне товариство захисту споживачів 

В мене до Вас питання, Ви сказали, що однією зі складових тарифу є запчастини. 

Скажіть мені будь ласка, «Богдан», скільки місткість пасажирів – 22 сидячих, 30 стоячих, 

разом 52, скільки в «Спрінтері» - 18 сидячих, чому тоді Ви не купляєте «Богдани»? 

Кількість перевезених пасажирів збільшиться, якість послуг покращиться і кількість 

необхідних водіїв зменшиться. Запасні частини на «Богдани» дешевші ніж на 

«Спрінтера». 

Виступив: Богачук В.Я., директор комунального підприємства по організації 

роботи міського пасажирського транспорту, голова громадської організації «Асоціація 

пасажирських перевізників “Поділля”» 

От Ви сказали, що Ви інженер-автомобіліст. 

Виступив: Корнатовський Андрій, обласне товариство захисту споживачів 

Так, я інженер-автомобіліст. 

Виступив: Богачук В.Я., директор комунального підприємства по організації 

роботи міського пасажирського транспорту, голова громадської організації «Асоціація 

пасажирських перевізників “Поділля”» 

То Ви повинні знати про ремонтопригодність того чи іншого транспортного засобу.  

Виступив: Корнатовський Андрій, обласне товариство захисту споживачів 

Чому в Чернівцях працюють «Богдани» і все нормально. 

Виступив: Богачук В.Я., директор комунального підприємства по організації 

роботи міського пасажирського транспорту, голова громадської організації «Асоціація 

пасажирських перевізників “Поділля”» 

На майбутній конкурс Ви маєте право закупити «Богдани» і показати, як треба 

працювати. За 2,5-3 роки «Богдани» виходять з ладу і відновити їх практично не можливо. 

Ви поставите їх під парканом і на тому все. 

Давайте серйозно відноситись до цього питання. 

Виступив: Корнатовський Андрій, обласне товариство захисту споживачів 

Чому на інші види послуг і товарів не піднімаються ціни? 

Виступив: Богачук В.Я., директор комунального підприємства по організації 

роботи міського пасажирського транспорту, голова громадської організації «Асоціація 

пасажирських перевізників “Поділля”» 

Долар за тиждень зріс на 1 грн., молоко на 3 грн. підвищилось, це не підняття? 

Ви не виступали? І громадських обговорень не було? Електроенергія піднімається, 

газ і все решта. 

Ще запитання. 

Виступив: Овчарук В.С., мешканець міста 

Чому зарплата мінімальна, а де решта? Водії не будуть працювати за мінімалку.  

Якщо тариф підніметься, водії будуть отримувати мінімальну зарплату, чи вона 

підвищиться? 

 



Виступив: Богачук В.Я., директор комунального підприємства по організації 

роботи міського пасажирського транспорту, голова громадської організації «Асоціація 

пасажирських перевізників “Поділля”» 

Ще раз пояснюю. Мінімальна зарплата застосована в розрахунках, для зменшення 

собівартості перевезень. В іншому випадку собівартість ще зросте. 

Виступив: Поворознюк Є.Є., мешканець міста 

Перевізники їздять до тих пір поки це рентабельно, якщо їдуть в мінус, значить 

їздити не будуть. Це абсурд. Якщо вони працюють, то рентабельність є, але можливо не 

така як їм хотілось би і можливо вона скоро закінчиться. Щоб ми не дочекались того, що 

все стане, хочемо ми того, чи ні вартість проїзду необхідно підвищувати. 

Але не потрібно забувати про якість надання послуг з пасажирських перевезень. 

Крім того, необхідно піднімати питання підвищення цін на електроенергію, 

питання по газу і т.п. це теж на сьогодні актуально. 

А саме головне треба дати людям зарплату перш ніж піднімати ціни. 

Виступив: Богачук В.Я., директор комунального підприємства по організації 

роботи міського пасажирського транспорту, голова громадської організації «Асоціація 

пасажирських перевізників “Поділля”» 

Ще раз прошу віднестись до цього питання відповідально. Є різні думки, 

запитання, але на все повинна бути правильна відповідь. 

З першого січня планується введення електронного квитка і транспорт в місті буде 

працювати прозоро, на відміну від ринків. Всі кошти будуть проходити через банк. 

Будь ласка запитання. 

Виступила: пенсіонерка, мешканка міста 

Шановні громадяни, я пенсіонерка за віком і хочу виступити. Сьогодні 

обговорюється питання підняття вартості проїзду в електро- та автотранспорті, як я 

зрозуміла на 1 грн. 

Ми пільгова категорія, пенсіонери за віком, я сьогодні особисто прийшла для того, 

щоб заступник міського голови Андрій Бондаренко, пояснив скільки є в місті 

Хмельницькому пільговиків і суму коштів міська влада надасть, мені, як пенсіонерці за 

віком, на проїзд за умови впровадження електронного квитка. 

В Закарпатті 130,0 грн. дають, голова обладміністрації підписав розпорядження на 

103,75 грн., тому я запитую, як буде з першого січня, коли введуть електронний квиток. 

Ми всі керуємось основним Законом України це Конституцією. Тут є влада в особі 

заступника міського голови Андрія Бондаренко і тому нехай вивчать ст. 22, цитую:  

«При прийнятті нових законів або внесенні змін до чинних законів не допускається 

звуження змісту та обсягу існуючих прав і свобод»,  

а не обмежувати пільговий проїзд у більшій частині визначеній законом. 

Як бути? Статтю 22 Конституції України ніхто не відміняв. 

Мої особисті права порушені, наприклад ви дасте 104,0 грн. на пільговий проїзд, а 

я скажу, що це мало для мене. Треба виводити з тіні всі галузі в м. Хмельницькому, а не 

тільки транспорт. 85% в місті працюють без трудових книжок. При повній сплаті податків 

будуть і пенсії, і кошти на проїзд і все. Оце глобальне питання громадян і влади 

Хмельницького. 

Моя пропозиція така, якщо Львів дає таку суму, Івано-Франківськ іншу, а 

Тернопіль запровадив квиток, де пільговики взагалі нічого платять, то скажіть нам скільки 

ми будемо мати на пільговий проїзд.  

Виступив: Бондаренко А.Є., заступник міського голови 

Шановні Хмельничани. 

Щодо пільгового проїзду. Для того ми і вводимо електронний квиток, щоб мати 

чіткий облік пільговиків. Там обмежень немає, є картка яка видається кожному пільговику 

управлінням праці та соціального захисту населення або центр надання адміністративних 

послуг. Заходячи в громадський транспорт, пільговик прикладає картку до валідатора, 

його поїздка зафіксована. За те що він проїхав, 100% буде відшкодовуватись перевізнику.   

Виступив: Кульгук І.Г., громадський активіст, представник ГО «Євростандарт» 

 

 



Скільки даєте на картку? 

Виступив: Бондаренко А.Є., заступник міського голови 

Постанова Кабінету Міністрів України говорить про те що 30 поїздок. Це мінімум.  

Суми на пільгових картках не буде. Ми маємо право збільшити цю кількість поїздок на 

місцевому рівні, але залежить це чи витримає наш бюджет. 

Виступила: пенсіонерка, мешканка міста 

Чому картка не безлімітна? Це буде обмеження в кількості? 

Виступив: Бондаренко А.Є., заступник міського голови 

Поки що так, далі буде видно по бюджету міста. 

Виступила: пенсіонерка, мешканка міста 

Це буде з першого січня? 

Виступив: Бондаренко А.Є., заступник міського голови 

Я не можу остаточно сказати дату, можливо так. Все залежить від того як швидко 

налагодиться ця система. Ми в середині вересня плануємо провести конкурс на 

визначення особи на впровадження системи автоматичної оплати проїзду. 

Виступила: пенсіонерка, мешканка міста 

Ви все рівно маєте визначитись, чи це буде безлімітна картка, чи буде встановлено 

104,0 грн., чи 200,0 грн. 

Виступив: Бондаренко А.Є., заступник міського голови 

Ми побачимо по кількості пільгових поїздок. Приведу Вам приклад Тернополя. 

Знаєте на скільки зменшилась кількість пільговиків, які користувались комунальним 

транспортом, порівняно з тим, що відшкодовували, на 40%. Це говорить про те, що багато 

людей користуються фіктивними посвідченнями і багато є іногородніх. 

Виступила: пенсіонерка, мешканка міста 

Але скажіть, чому 103 грн., зі всіх міст це найменша сума? 

Виступив: Бондаренко А.Є., заступник міського голови 

Ми не приймали жодних рішень. Це рішення прийнято головою обласної 

держадміністрації Хмельницької області. Ми можемо користуватись цим або ні.  

Виступила: пенсіонерка, мешканка міста 

А як учасники бойових дій, особливо іногородні! 

Виступив: Бондаренко А.Є., заступник міського голови 

Що стосується цієї пільгової категорії, то по ним буде прийнято окреме рішення. 

По всім іншим категоріям, якщо територіальна громада того, чи іншого міста, району 

хоче, щоб її мешканці користувались правом безкоштовного проїзду в м. Хмельницькому, 

вони мають передбачити субвенцію місту Хмельницькому, так як це зробили в 

Тернопільській області. Сільські ради та ОТГ передбачили субвенцію місту Тернопіль для 

того щоб місто возило їх пільгові категорії. 

Виступила: пенсіонерка, мешканка міста 

Це, якщо з міста Хмельницького пільговик поїхав в місто Вінницю, то він має 

платити кошти за проїзд? 

Виступив: Бондаренко А.Є., заступник міського голови 

Так. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Шановні, час на обговорення обмежений, тому давайте повернемось до нашого 

питання. Питання електронного квитка обговорювалось на попередньому громадському 

обговоренні. 

Виступив: Голеншин О., мешканець міста, ГО «Комітет моніторингу органів 

влади» 

Ми сьогодні обговорюємо вартість проїзду, а це кошти, як для пасажирів, так і для 

перевізників. Я розумію перевізників і їх бажання заробляти більше і це бажання 

підтримую. Я розумію пана Богачука В.Я., проте я переконаний, що замість нього давати 

оцінку економічної обґрунтованості вартості має начальник управління економіки 

Хмельницької міської ради, якого немає. Кожного року ми збираємось з цього питання і 

кожного року нам підвищують вартість проїзду за розрахунками перевізників. Жодного 

 



разу ми не чули тих, хто має дати фахову економічну оцінку вартості, а саме управління 

економіки. 

Враховуючи це, організація сьогоднішніх слухань є незадовільною. Ви не мали 

права виносити на обговорення проект рішення поки економіка не проведе власні 

розрахунки і не прозвітує. Чому розрахунки, Хмельницька міська рада не публікує і 

доводить лише членам виконавчого комітету та по запиту окремих громадян. 

Цієї інформації в публічному доступі нажаль немає. 

Пропоную: 

1. Відкласти, відхилити даний проект рішення і не розглядати його на засіданні 

виконавчого комітету Хмельницької міської ради; 

2. Якщо і повертатись до підвищення вартості проїзду, то тільки після 

впровадження електронного квитка; 

Допоки цих два пункти не виконані, немає що обговорювати. 

Дякую! 

Виступила: Береза А., мешканка міста, ГО «Жіночий антикорупційний рух» 

Доброго дня! 

Не буду повторюватись, але наголошу, що пасажиропотік та видачу квитків Ви 

своїм рішенням поклали на відповідальність пасажирів. Роз’яснювальної роботи 

проведено не було. В кожному тролейбусі висять екрани, де б Ви могли надавати всю 

інформацію. І люди брали би квитки.  

Так само питання пільгових перевезень, ми не можемо сьогодні говорити скільки 

пільговиків перевезено. Навіть в ХКП «Електротранс» не видаються пільгові квитки. Тому 

говорити про якісне обстеження пасажиропотоку немає сенсу. 

Сьогодні згадували обстеження Харківським національним автомобільно-дорожнім 

університетом, не можна назвати обстеженням. Методом стояння на зупинці неможливо 

чітко і правильно провести обстеження. 

Вартість склала 120,0 тис. грн., друзі на сьогоднішній день це мало, щоб провести 

нормальне обстеження необхідно  

Сьогодні піднімалось друге питання – запровадження електронного квитка. 

Нам пропонують запросити приватника, який на балансі буде тримати все 

обладнання, всі бази даних та акумулювати всі кошти і далі розраховуватись з 

перевізниками. Дана схема присутня в Тернополі. Я не знаю чим Вам настільки близький 

Тернопіль. 

Виступив: Бондаренко А.Є., заступник міського голови 

Єдине місто де на сьогоднішній день працює електронний квиток. 

Виступила: Береза А., мешканка міста, ГО «Жіночий антикорупційний рух» 

Ні. Ще в Житомирі. 

Виступив: Бондаренко А.Є., заступник міського голови 

В Житомирі не працює. 

Виступила: Береза А., мешканка міста, ГО «Жіночий антикорупційний рух» 

Я підготувала лист і моніторила досвід різних міст. Міста або йдуть власним 

коштом - це Житомир, або є міста – це Львів і Вінниця, які на сьогодні пишуть проекти 

ЄБРР, а нас також є комунальна установа Хмельницької міської ради «Агенція розвитку 

міста», яка мала би співпрацювати з ЄБРР, а не віддавати все монополісту. 

В мене відчуття, що управління транспорту та зв’язку окремо, Хмельницька міська 

рада окремо. У всіх питаннях має бути комплексний підхід і задіяні всі структурні 

підрозділи, які мають відношення до того чи іншого питання. 

Моя пропозиція: 

1. Вивчити досвід міст України та інших Держав, наприклад хороший досвід в 

Угорщині, в Чехії електронний квиток використовується по всій країні. 

2. Повинен бути не конкурс, а публічна закупівля, тому що в конкурсному комітеті 

тільки представники Хмельницької міської ради. Крім того, адміністрування фінансових 

потоків теж переходить в одні руки. 

Тому ми виступаємо проти, поки не буде вивчено досвід впровадження і зроблено 

нормальне обстеження пасажиропотоку, нехай це буде 1 млн. грн., але якісно.   

 



Виступила: Новосельська Н.Я., депутат Хмельницької обласної ради 

Дозвольте сказати. 

Я прослухала всі зауваження і пропозиції. Хочу зауважити, що підвищення 

вартості не на часі і зобов’язати управління транспорту та зв’язку з управлінням 

економіки опрацювати всі недоліки і пропозиції і після нового року, коли будуть 

електронні квитки, знов повернемось до питання підвищення вартості проїзду.  

Ще питання, якщо на стільки не прибутковий бізнес з перевезення пасажирів, чому 

в конкурсах беруть участь одні і ті ж самі особи? 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

В 2017 році під час проведення конкурсу було відхилено дві пропозиції 

перевізників претендентів, один через відсутність матеріально-технічної бази, відсутність 

транспортних засобів в м. Хмельницькому. Другий перевізник подав на конкурс 

транспортні засоби, які працюють в межах Хмельницького району та області, що не 

давало йому змоги обслуговувати маршрути в місті.. Ще один сам відмовився від участі у 

конкурсі. 

На сьогоднішній день ми готуємось до проведення повторних конкурсів і кожен 

хто має бажання і відповідає вимогам може прийняти участь. 

Таким чином в 2017 році у конкурсі приймали участь перевізники, які вже були 

залучені у м. Хмельницькому до пасажирських перевезень. 

Виступила: Новосельська Н.Я., депутат Хмельницької обласної ради 

І ще одне питання. 

Перевізник і водій це дві різні особи, скільки водій в сутки здає перевізнику? 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

В нас договори заключні з перевізником. Відносини перевізника з водієм жодним 

чином не стосуються управління транспорту та зв’язку. Це є господарська діяльність 

суб’єкта господарювання в яку ми не маємо права втручатись. 

Виступила: Новосельська Н.Я., депутат Хмельницької обласної ради 

В мене є інформація, що водій здає 500 грн. в день, а якщо він здасть тільки 200 

грн., тоді нам не потрібно підвищувати тариф і зарплата в водія збільшиться. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

В ХКП «Електротранс» теж є сума коштів, яку здають водії та кондуктора – це 

виручка за день. 

Виступила: Новосельська Н.Я., депутат Хмельницької обласної ради 

Я до ХКП «Електротранс» не маю претензій, мене цікавить саме приватний 

перевізник. Ви спочатку наведіть там порядок, а потім будемо піднімати питання щодо 

підвищення вартості перевезень. 

Пропоную припинити процедуру підвищення тарифів на пасажирські перевезення 

на період усунення заявлених недоліків в сфері пасажирських перевезень в м. 

Хмельницькому. 

Виступив: Овчарук В.С., мешканець міста 

Певний період, я також займався пасажирськими перевезеннями. Вже років десять, 

як я припинив свою діяльність у даній сфері. Ще років 15 назад, проїзд був 75.0 копійок. 

Виходили перевізники і казали, дайте нам тариф в 1,00 грн. і ми будемо виконувати всі 

умови договорів, чемно поводитись, оновимо транспортні засоби та дотримуватись 

правил дорожнього руху і що ми бачимо на сьогоднішній день? 

Кожен рік одне і те саме. 

Якщо перевізники працюють в збиток, то чому вони працюють на цьому ринку вже 

по 10-15 років. Який нормальний підприємець буде працювати в збиток? Раніше казали 

піднявся долар, так він вже стоїть на місті три роки. 

В минулому році, підняли тариф до 4.00 грн., обіцянки перевізників були ті ж самі. 

В мене є безліч відеозаписів порушень. 

Що змінилось з минулого року? 

Всі працюють в збиток. А за які тоді кошти купляються нові транспортні засоби, от 

наприклад маршрути № 29, 49 – всі перейшли на оригінальні пасажири, про яку 

збитковість йде мова. 



Ні один водій не отримує зарплату 3 700 грн., я вже мовчу про те, що бюджет через 

це недоотримує кошти у вигляді податків.  

Виступив: Кульгук І.Г., громадський активіст, представник ГО «Євростандарт» 

Я вже два роки в судах з міською владою. Коли підняли з 3.00 до 3.50 грн. і з 3.50 

до 4.00 грн. Сам особисто заплатив судовий збір і заплатив кошти за експертизу. 

В рішенні по першому суду сказано, що ні позивач, ні відповідач не надали 

експертизи. Експертизу міська влада робити не бажає.  

В проекті рішення написано, що  розглянувши звернення перевізників та 

управління транспорту та зв’язку, але коли я написав запит – виявилось, що управління 

транспорту не зверталось, а звернулась «Асоціація пасажирських перевізників “Поділля”». 

Я вважаю що немає підстав для підняття вартості, тому що немає обґрунтування. 

Я погоджуюсь з тим, що без встановлення собівартості перевезень, ніяких рішень 

не приймати.  

І ще. Хто підписав проект рішення. Міський голова на момент публікації проекту 

був у відпустці. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Ще раз пояснюю. Проект рішення не підписується і оприлюднюється для 

ознайомлення та надання пропозицій. 

Які ще будуть пропозиції. 

Виступив: Овчарук В.С., мешканець міста 

Опублікувати економічні розрахунки, за всі попередні роки, коли підіймали тарифи 

на проїзд. 

Виступила: Вишневська Н., депутат Хмельницької обласної ради 

Хочу звернутись до Вас з проханням, побажанням. 

Я не хочу щоб сьогодні у залі відбувалась підміна понять, щоб не відбувалась 

маніпуляція та фікція. 

Справа в тому, що тепер маніпулюють даним зібранням і порушують 

законодавство України. Безпосередньо ст. 13 Закону України «Про місцеве 

самоврядування» та ст. 60 і 100 Статуту міста Хмельницького, який прийнятий у 2017 

році, передбачає чітко, що громадські слухання скликаються з певних підстав та певними 

особами, або головою міської ради, або ж 1/5 членів територіальної громади. 

Зараз у нас відбуваються не громадські слухання, а громадське обговорення. На 

громадських слуханнях приймається певне рішення, вноситься в протокол і воно 

обов’язкове до виконання при прийнятті рішення виконавчим комітетом або іншим 

органом місцевого самоврядування. 

Тепер відбувається громадське обговорення. Про щоб Ви не говорили, рішення вже 

напевне написано. 

Законодавством передбачено, що Ви можете самі ініціювати проведення 

громадських слухань, а не громадського обговорення.  

Дуже чудово, що тут є представники органів місцевого самоврядування, дуже 

прикро що вони не знають про прийнятий Статут міста, яким визначено що таке 

громадські слухання. 

Наразі сьогодні не відбуваються громадські слухання і все те про що ми сьогодні 

говоримо залишиться в цьому залі і в цьому протоколі. 

Ніякого важелю впливу на прийняття рішення, з юридичної точки зору воно немає. 

Тому я пропоную Вам зініціювати або просити органи влади провести громадські 

слухання і тоді Ваша точка зору буде прийнята до уваги. 

Я не буду вникати у всі проблеми перевізників, але скажу, що якість надання 

послуг повинна бути відмінна, я знаю, що воїни війни мають право на пільгові 

перевезення, немає бути хамства, має бути зручно і має бути звіт за ті щорічні підвищення 

для того, щоб щось зробити потрібно прозвітувати, що зробили раніше. 

Ось така моя пропозиція. Створюйте ініціативну групу і бажаю всім успіху. 

Виступила: Новосельська Н.Я., депутат Хмельницької обласної ради 

Я ще раз хочу звернутись до Шепурева С.В. та Богачука В.Я. 



Передайте перевізникам, щоб вони звернули увагу на те в якому стані транспорт, 

яка звучить музика, як видаються пасажирам квитки, звернули увагу на охайність водіїв, 

на розмови по телефону за кермом.  

Дякую всім присутнім за те, що Ви не байдужі до цього питання. 

Давайте вирішувати всі питання колективно. 

Виступив: пенсіонер, мешканець міста 

Ви забрали автобус № 6 і що нам робити? 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Зараз проводиться робота щодо переїздів, які розташовані у даному напрямку, 

підключені депутати Хмельницької міської ради. Вивчаються варіанти вирішення цього 

питання. 

Виступив: Гідзула С., мешканець міста, ГО «Рух нових сил» 

Хотів сказати, що 4 чи 5 грн. не вирішує на сьогоднішній день проблему. Все 

дорожчає. 

Проблема є комплексною, люди як їхали в цих «коморках», так і будуть їхати через 

півроку, через рік. І так буде продовжуватись з року в рік. 

Суть в чому, представники місцевої влади повинні визначити, який транспорт 

потрібен місту, визначити проблеми у цій галузі, кількість коштів для вирішення цих 

проблем і зі свого боку допомогти перевізникам. А люди зі свого боку знаючи, що вони 

отримали належні послуги, готові будуть платити певну вартість за якісне транспортне 

обслуговування. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Є ще запитання? 

Виступила: приватний підприємець, мешканка міста 

Проблема не в найманих працівниках, проблема в тих блоках і власниках 

маршрутів, які встановлюють суму коштів, яку необхідно здавати. 

Можна купляти нові автобуси, приватні підприємці будуть об’єднуватись і 

працювати. 

Вибачте, на фонтани є гроші, на квітки є? 

Багато підприємців продають буси і виїжджають з країни.  

Скажіть будь ласка хто придумав ці блоки? 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

В 2017 році всі маршрути були максимально розбити, для того щоб приватні 

підприємці могли об’єднуватись і виходити на конкурс по тому чи іншому об’єкту. Але 

чомусь цього не сталось.  

Виступила: приватний підприємець, мешканка міста 

Ви їх загнали туди. 

Виступив: Шепурев С.В., заступник начальника управління транспорту та зв'язку 

Вони, не бажаючи працювати самостійно, повернулись назад до підприємств на 

яких працювали до того часу. 

Ніхто нікого і ні до чого не примушував. 

На цьому пропоную завершити. 

Дякую всім за увагу. 

 

 

Заступник начальника  

управління транспорту та зв’язку   С. Шепурев 

 

 

Головний спеціаліст 

управління транспорту та зв'язку              Ю. Смолінський 

 
 


